
 

 

Österhaninge Båtklubb 

 

Delrapport för 2017 gällande handlingsplan för biocidfri båtbottenhantering år 2021. 

 

1. ÖBK's miljögrupp har deltagit på miljökonferenser under 2017. 

◦ SMBF miljökonferens den 26 oktober. 

◦ Nationell båtmiljökonferens 4-5 december. 

 

2. Miljögruppen har hållit information om bottenfärgshantering, lagar och regler samt om 

klubbens mål om biocidfri båtbottenhantering år 2021 bland annat i samband med årsmötet i 

februari. 

 

3. Miljögruppen har tagit del av medlemmars erfarenheter av alternativa metoder. 

◦ - Flera båtägare har valt att inte måla ny färg och istället använt skrapor typ Scrubbis 

eller borsttvätt. Det verkar fungera ok. 

◦ - En båt målades med endast epoxigrundfärg efter renskrapning. Mycket beväxning med 

havstulpaner, dock rengjordes inte båtbotten under senare delen av sommaren. 

◦ - Några båtar har under flera år målats med biocidfri färg med varierande reultat. 

 

4. ÖBK har genomfört en inventering av båtbottnarna våren 2017. 

Inventeringen visade: 

• I hamnen fanns 163 båtar under 2017. 

• 31% av båtarna är tillverkade före 1989. 

• Av dessa äldre båtar är 44% renskrapade eller blästrade efter 1990. 2% är målade 

med spärrskiktsfärg. 54%, 27 båtar, vet ej status på underliggande färglager. 

• På 5 båtar har man under 2017 genomfört sanering genom skrapning/slipning, 

hyvling eller blästring, i ett av fallen på grund av sk plastpest. 

• 73% av båtarna är målade med färg godkänd för ostkusten. 12% är målade med färg 

godkänd för västkusten. 4% är målade med biocidfri bottenfärg. 3% är målade med 

annan färg. 8% vet inte vilken färg båten är målad med. 

• Cirka 13% av båtarna i hamnen kan vara målade med färg innehållande 

tennföreningar, baserat på båtarnas ålder och vilka åtgärder som hittills vidtagits. 

Styrelsen kommer att följa upp dessa under 2018. 

 

5. Miljöutbildning har hållits för medlemmarna i samband med årsmötet i februari. 

Medlemmarna har också fått ta del av materialet SMBF:S Miljöskola. 

 

6. Beslut om obligatorisk miljödeklaration av medlemmars båtar ska tas på årsmöte senast 

2019. Arbete med utformning av miljödeklarationen har påbörjats. 

 

 


